

河北体育学院学报

HEBEI TIYU XUEYUAN XUEBAO

目 次

双月刊 第30卷 第6期
2016年11月10日出版

特 邀 论 坛

1— 新办奥周期更需依法推进“全民健身与冬奥同行” 于善旭, 郭 锐

6— 身体的游戏: 体育在中国的超文化价值 路云亭

体 育 人 文 社 会 学

14— 国内外一线体育用品品牌营销比较研究

——以耐克、阿迪达斯与李宁、安踏为例

..... 江 亮, 邹娟花, 李红军, 等

22— 城市体育符号的基本内容及其打造研究 祝 良, 马德浩

28— 改进的集群核心能力评价体系在湖北体育产业集群的应用研究 石晓萍

40— 传播学视角下的中国体育文化对外传播与国家形象构建 王 莉, 王 凯

45— 乡村精英与农村草根体育组织的建设研究 郑柏武, 钟兆祥, 林丽芳

54— 体育科技英语的特征及其翻译 刘 明

■ 体育教育训练学

59— 校园足球战略实施对我国学校体育的重塑及潜在问题分析 ... 丛灿日, 付冬梅

65— 樊振东技术体系的考量与评析 杨 璇, 朱 欢

■ 运动人体科学

70— 基于 CiteSpace II 的国内身体活动与健康研究图谱分析 王军利

77— 低氧运动调控 PPAR α 表达的研究述评 鞠丽丽, 吴菊花, 翁锡全, 等

■ 民族传统体育学

82— 中国学校武术发展百年回顾 王雪香, 王 玲, 李 运, 等

87— 汉代外交活动中的体育文化透视 高继科, 田国祥, 李 斌, 等

92— 文化强国战略视域下当代武术文化大众传播的价值定位 高晓明

- 1 More Necessity to Promote Law-based Program of National Fitness Initiated by Winter Olympics in New Olympic Hosting Period *YU Shan-xu, GUO Rui*
- 6 Physical Game: Sports' Hyper-culture Value in China *LU Yun-ting*
- 14 A Comparative Study on the First-tier Sport Brand Marketing between China and Other Countries ——Based on Examples of Nike, Adidas and Li Ning, Anta *JIANG Liang, ZOU Juan-hua, LI Hong-jun, et al.*
- 22 Research on the Basic Contents and Construction of Urban Sport Symbols *ZHU Liang, MA De-hao*
- 28 Research on Application of Improved Evaluation System of Cluster Core Competence in Hubei Sports Industrial Cluster *SHI Xiao-ping*
- 40 International Communication of Chinese Sport Culture and the National Image Construction from the Perspective of Communication Theory *WANG Li, WANG Kai*
- 45 Research on Rural Elites and Construction of Rural Grassroots Sports Organizations in China's Countryside *ZHENG Bai-wu, ZHONG Zhao-xiang, LIN Li-fang*
- 54 Characteristics of English for Sport Sciences and Its Translation into Chinese *LIU Ming*
- 59 Reshaping and Potential Problem of China's School Sports Under the Background of the Implementation of Campus Football Strategy *CONG Can-ri, FU Dong-mei*
- 65 Consideration and Analysis of the Technical System of Chinese Table Tennis Player Fan Zhen-dong *YANG Xuan, ZHU Huan*
- 70 Analysis of the Knowledge Graph of Chinese Researches on Physical Activity and Health Based on CiteSpace II *WANG Jun-li*
- 77 Review on the Regulation of PPAR α Expression by Hypoxic Exercise *JU Li-li, WU Ju-hua, WENG Xi-quan, et al.*
- 86 Review on China's School Martial Arts over the Past One Hundred Years *WANG Xue-xiang, WANG Ling, Li Yun, et al.*
- 87 The Sports Culture in Diplomatic Activities of Han Dynasty *GAO Ji-ke, TIAN Guo-xiang, LI-bin, et al.*
- 92 Value Orientation of Mass Communication of Contemporary Wushu Culture from the Perspective of Cultural Power Strategy *GAO Xiao-ming*